
 

25. Oktober 2021  

I medfør af § 37 i Inatsisartuts forretningsorden, stiller jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad vil udarbejdelse af plan for uddybning af Nivaaq-kanalen 

koste? 

2. Mener Naalakkersuisut at Nivaaq-kanalen bør graves dybere?  

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Nivaaq-kanalen ligger i Kommune Qeqertalik, som kan besejle ved højvande. 

Kanalen benyttes for at spare tid og brændstof. 

Derfor spiller høj- og lavvande en rolle, hvis man skal sejle via Nivaaq-kanalen. 

Afstanden er kortere, hvis man sejler via Nivaaq-kanalen ved sejlads sydpå eller 

nordpå, og fordelen med ruten er mindre bølgegang i forhold til det åbne hav. 

Derfor mener jeg, at uddybning af Nivaaq-kanalen vil være økonomisk 

fordelagtigt for befolkningen og godt for miljøet. 

Derfor vil jeg spørge Naalakkersuisut om hvad det vil koste at udarbejde plan 

for uddybning af Nivaaq-kanalen, og om hvad Naalakkersuisut mener om 

uddybning af Nivaaq-kanalen? 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


